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1. Lastekaitse tööst Antsla vallas

Ettekandega esines lastekaitsespetsialist Triin Uibo.
2019. aasta novembri seisuga oli meil 717 alaealist. Aktiivseid juhtumeid, millega tuli iga nädal 
tegeleda on 6-7. Eelmisel aastal oli kokku 33 juhtumit, mille puhul ei piisanud ühekordsest 
sekkumisest või nõustamisest. Menetlusi oli rohkem, nende arvu ei oska öelda.
Suure osa võtavad puudega lapsed ja neile tugiteenuste leidmine. 
Lapsed, kes vajasid 2019. aastal tugiisikuid oli kokku:
- Antsla Gümnaasiumis 4 last;
- Kuldre Koolis 3 last;
- Kuldre Lasteaias 2 last;
- Urvaste Koolis 2 last;
- Lusti Lasteaias 3 last.
3 last käib lastehoiu teenusel Otepääl. 1 laps on asendushooldusel. Järelhooldusel oli 2019. aastal 4
last, sel aastal 3 last. 
Turvakodusse või asendushooldusteenusele ei ole ma kedagi pidanud paigutama. 
Igapäevasteks jooksvateks probleemideks on koolikohustuse täitmine ning vanemate ja laste 
vahelised teravaks muutunud suhted. 
Probleemiks on spetsialistide puudus ja/või kättesaadavus. Paljud lapsed vajaks psühholoogi või 
pereterapeuti, aga psühholoogi teenuse järjekorrad on pikad ja pereterapeudi teenus väga kallis. 
Lapsevanemate koolitus „Imelised aastad” toimub Kuldres juba teist aastat ja on mõeldud 
väiksemate laste vanematele. Koolitusest osavõtt läheb aasta-aastalt aktiivsemaks. 
Koolitused, mis on mõeldud koolis käivate laste vanematele, toimuvad Tartus, sinna pääsemine on 
limiteeritud ja väljaspoolt Tartut elavatele vanematele kulukas. 
Raske on puuetega lastele tugiisiku leidmine, siiani oleme leidnud. Eelmisel aastal said tugiisiku 
teenust 9 last, tugiisiku teenus läks maksma 45 000 eurot. 

Lea Jõevere: Kas tugiisikutega jäädi rahule?
Triin Uibo: Teenuse osutamist ei ole soovinud ükski lapsevanem lõpetada, seega jäädi rahule.

Merike Prätz: Kes lastekaitsespetsialisti poole rohkem pöörduvad, kas kooli või lasteaia poolt 
tulevad pöördumised või laps ise?
Triin Uibo: Teavitused on tulnud koolide ja lasteaedade poolt, aga on ka lapsed ise pöördunud.
Teavitusi võiks tulla ka perearstidelt (perevägivalla juhtumid). 
Lea Jõevere: Võib-olla peaks kohtuma perearstidega, et sellest rääkida, kuidas omavahel 
informatsiooni vahetada. 

Eelmisel aastal toimusid Antsla Gümnaasiumis igal kuul korralised kohtumised, kus osalesid 
HEVkoordinaator, sotsiaalpedagoog, direktor ja vastavalt vajadusele teised spetsialistid. 
2020. aastal kohtumist ei ole toimunud, kuna vahetus sotsiaalpedagoog. 

Koostöö Rajaleidjaga on läinud tihedamaks. 
Hea koostöö on Sotsiaalkindlustusametiga. Raskemate juhtumite korral olen alati 
Sotsiaalkindlustusameti kaasanud.

Kadri Kõiv: Kui pikad on järjekorrad psühholoogi/psühhiaatri juurde?
Triin Uibo: Umbes 2-3 kuud.

Toimus arutelu.

Informatsioon võeti teadmiseks.



15.25 saabus komisjoni liige Lehar Neve.

2. Ülevaade sotsiaaltoetustest ja tugiteenusest Antsla vallas

Ettekandega esines sotsiaaltöö spetsialist Maiu Pärna.
2019. aasta andmed.
Sissetulekust mittesõltuvad toetused on:
- sünnitoetus, mis makstakse kahes osas - lapse sünni korral 200 eurot (makstud 36 korral) ja lapse
1,5 aastaseks saamisel 300 eurot (makstud 35 korral);
- kooli alustamise toetus 1. klassi minejatele - 100 eurot lapse kohta (makstud 36 korral);
- asenduskodu laste toetus:

- iseseisva elu alustamise toetus 150.- (2019. aastal ei makstud kordagi);
- koolilõpetamise toetus 50.- (2019. aastal maksti 1 kord);

- õnnetusjuhtumitoetus, mis on kuludokumentide esitamisel kuni 500 eurot, eraldati kolmel korral, 
kokku summas 1162.64 eurot;
- matusetoetust maksti 72 korral.

Sissetulekust sõltuvad toetused:
- ravikulud, abivahendid, raviteenused kuni 100 eurot inimese kohta aastas, eraldati kokku 10 
inimesele, summas 771.89 eurot;
- kooliriided ja tarbed kuni 55 eurot õpilase kohta, eraldati 19 lapsele, kokku summas 1035.52;
- toiduraha (pikapäevarühm koolis) - hüvitati 21 lapsele, 87 korral, summas 2104.93;
- küttepuude toetus - 200 eurot aastas, eraldati 5 inimesele, summas 893.67;
- puudega lapse perele toetus kuni 600 eurot aastas (arstide juures käimiseks või ravi- ja 
hooldusvahendite soetamiseks) eraldatud 15 lapsele, summas 4482.92;
- vältimatu sotsiaalabi toetus kuni 200 eurot, eraldatud 7 korral, summas 969 eurot;
- toimetulekutoetust taotles kokku 41 inimest 211 korral summas 44806.06.

Tugiisiku teenus:
- tugiisiku teenust sai 37 isikut (11 perekonda, 9 last ja 17 täiskasvanut).
Maiu Pärna selgitas, millist abi on selle teenuse all isikutele pakutud.  
Hetkel on tugiisiku teenusel 8 täiskasvanut, 2 perekonda ja jätkuvalt 9 last.

Merike Prätz: Kui suur praegu toimetulekupiir on?
Maiu Pärna: Täiskasvanul on 150 eurot ja lapsel on 180 eurot, teine täiskasvanu 120 eurot.

Toimus arutelu.

Informatsioon võeti teadmiseks.

3. Eakate hoolekanne Antsla vallas

Ettekandega esines sotsiaaltöö spetsialist Malle Kodu.
Vald maksab eakate eest, kes kasutavad hoolekande asutuse teenust ja kellel ei ole lähedasi. 
Selliseid eakaid on meil 18, kes asuvad kuues erinevas hoolekande asutuses. Kohamaksud jäävad 
vahemikku 675-900 eurot. Vald maksab oma eakatele juurde 59 eurost kuni 535 euroni.
Kohamaksud muutuvad aprilli kuus, kui riigi poolt makstav pension tõuseb ja toimuvad 
ümberarvestused. 
Eakaid, kelle eest vald maksab 40 eurot (osaline hooldekodu maks) on praegu veel 9. 



Puudega täiskasvanuid on 50:
- 36 sügava puudega isikut, hooldaja toetuse summa 40 eurot kuus;
- 14 raske puudega isikut, hooldaja toetuse summa 30 eurot kuus.
Enamasti on hooldajateks pereliikmed või naabrid. Hooldust soovitakse iga päev üks kord või 
vastavalt kokkuleppele. On kokkuleppeid, kus pere maksab lisaks hooldajatoetuse summale (valla 
poolne summa 40 eurot või 30 eurot) hooldajale juurde. 
Lea Jõevere: Järjest rohkem küsitakse koduhoolduse kohta, soovitakse isegi ööpäevaringset 
hooldust. 
Kurmet Müürsepp: Siit üleskutse, et seda teenust tuleb hakata arendama ja osutama. 

Puudega laste hooldajaid on 14, need on peamiselt lapse ema või isa. 

Sotsiaaltransporti kasutas 2019. aastal 41 isikut, kokku sõideti 28 597 kilomeetrit. Põhilised sõidud
on Võrru Meielasse erihoolekandeteenusele viimine, Urvaste kooli viimine ja arsti juures käimine.

Koduteenusel oli 2019. aastal 48 klienti. Teenuse eest tasub inimene 3 eurot koduvisiidi eest ja  
transpordi eest kui on tarvis sõita 0,20 senti/km. 
Koduteenuse osutamiseks on 2,6 ametikohta ja teenust osutab 3 töötajat.
48 kliendist 38 on puue. Enamus klientidest on naised. 

Lisandumas on uus teenuse liik „Isikliku abistaja teenus”. Antsla vallas siiani selle teenuse järele 
nõudlust olnud ei ole. 

Merike Prätz: Need teenused on vajalikud selleks, et tööealine isik, kes hooldab kodus oma 
lähedast, saaks tööl käia ja olla maksumaksja. 

Malle Kodu: Veel on eestkostel olevad isikud, valla eestkostel olevaid isikuid on 9 ja omaste poolt 
hooldatavaid 18-19 isikut.

Toimus arutelu.

Informatsioon võeti teadmiseks.

4. Erihoolekande pilootprojekti „Isikukeskse erihoolekande teenusmudeli rakendamine 
kohalikus omavalitsuses“ tutvustus

Ettekandega esines sotsiaaltöö spetsialist Malle Kodu.
Selle projektiga oleme liitunud Lõuna-Eestist ainukesena. Teised projektis osalejad on Kesk-
Eestist ja Põhja-Eestist. 
Oleme liitunud 10 kohaga, et saaksime erihoolekande teenust pakkuda 10 inimesele, kellel ei ole 
dementsust ega alkoholi probleemi.  
Projekti kogumaksumus on 95 616 eurot 2. aasta peale, teenuse ostmiseks. 
Sotsiaaltöötajate poolt toimub hindamine ja koordineerimine, lisandub baasteenuse osutaja, kelleks
saab arvatavasti Lõuna-Eesti Erihoolekande Keskus MTÜ.
Teenuskomponentide alusel pannakse teenused kokku ja siis otsitakse teenuse osutajad (võivad 
olla erinevad).

Merike Prätz: Milles see teenus seisneb?
Malle Kodu: Teenus koosneb väga erinevatest teenuskomponentidest (nt abistamine raha asjade 
korraldamisel, igapäevaste toimingutega hakkama saamisel nii kodus kui ametiasutustes jne.). 
Projekt on mõeldud tööealistele isikutele 16-65 aastased. 



Agnes Kirsbaum: Teenus on vajalik selleks, et isik saaks jääda võimalikult kauaks koju.

Toimus arutelu.

Merike Prätz: Kes seda projekti rahastab?
Malle Kodu: Sotsiaalkindlustusamet.

Airi Hallik-Konnula: Esitatud ettekanded olid väga informatiivsed, palun teha nendest kokkuvõte 
Antsla valla lehte.  

Informatsioon võeti teadmiseks.

5. Käimasolevad projektid Antsla vallas

Ettekandega esines sotsiaalnõunik Agnes Kirsbaum.
- Teist korda käivitus tuleohutuse projekt.
Esimese projekti nimi oli „500 kodu korda”. Selle projekti käigus parandati kuue majapidamise 
tuleohutust - ühes majapidamises elektritööd ja viies majapidamises kütteseadmed. Lisaks 
puhastati koldeid, paigaldati tulekustuteid ning vingu- ja suitsuandureid. Projekt rahastati 100%-lt 
riigi poolt.
Teist korda käivitatud tuleohutuse projekt rahastatakse 5000 euro ulatuses riigi poolt ja 5000 eurot 
on planeeritud valla eelarvesse. Projekti kogumaksumus on 10 000 eurot.
Taotlusesse läks ühe elektriseadmete parandus ja ühe küttekolde parandus.

- Kodu kohandamise projekt II taotlusvoor.
Rahastuse saime 11 majapidamisele - 14 kohandust. 
Kaks taotlejat soovivad projektist väljuda, kuna toimunud on muudatused elukorralduses.  
Jääb alles 10 majapidamist - 13 kohandust. 

- Projekt „Imelised Aastad”.
Tervise Arengu Instituudi poolt rahastatav valla osalusega projekt. 
Olen ise projektis osalenud, tegemist on väga õpetliku projektiga. 
Kadri Kõiv, komisjoni liige, koolitaja: Alguses olid vanemad passiivsed, ei soovinud osaleda. 
Praeguseks oleme olukorras, kus lapsevanemad on hakanud ise huvi tundma selle projekti vastu.  

- Sotsiaaltranspordi projekt.
Tegemist on kahte maakonda hõlmava projektiga. Hetkel on hankedokumendid Antsla vallale 
kooskõlastamiseks saadetud. 

Informatsioon võeti teadmiseks.

Lea Jõevere: Kas Kurmet Müürsepp, sotsiaalvaldkonna eest vastutav spetsialist soovib veel midagi
lisada?
Kurmet Müürsepp: Sotsiaalosakond on mehitatud ja töö käib. Sotsiaaltransporti võiks uuendada 
(uus elektriauto või hübriid).
Töötajate tingimused vajavad parandamist. Puhkeruum vajab remonti, probleemiks on ruumide 
kitsikus, sotsiaaltöötajad peaksid omama iseseisvaid tööruume, et kliendid saaksid oma 
murest/probleemist häbenemata rääkida. 

Komisjoni liikmed leidsid, et sotsiaaltöö on vajalik valdkond ja sotsiaaltöötajad on oma tööd hästi 
teinud. 



6. Sotsiaalkomisjoni tööplaan 2020

Lea Jõevere: Olen sotsiaalkomisjoni liikmetega rääkindu, et võiksime hakata koosolekuid pidama 
valla eri piirkondades, et kuulata ära eri piirkondade elanike edulood/probleemid. 
Pakuti välja järgmised piirkonnad:
- Haabsaare raamatukogu;
- Tsooru;
- Urvaste (kiriku juures);
- Kuldre;
- EKB Kogudus, neljapäeviti 13.00.
Kui meie ei oska küsimustele vastata, jätkub arutelu vallamajas, koos ametnikega.

Komisjoni liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

7. Informatsioon
7.1 Järgmine sotsiaal- ja tervishoiukomisjoni koosolek toimub 23. aprillil, algusega 13.00,
Antsla EKB Koguduses.
7.2 Agnes Kirsbaum: Punane Rist teatas, et neile on projekti raames antud raha, mis võimaldab 
korraldada tasuta esmaabi koolitust. Missugusele sihtgrupile võiksime koolitust pakkuda?

Toimus arutelu.

Kadri Kõiv: Pensionäridele.
Lea Jõevere: Sotsiaalkomisjoni liikmed võiksid osaleda ja kaasata tuttavaid. 
Agnes Kirsbaum: Noortele.
Malle Kodu: Kooli üldkoosoleku lapsevanematele.

Informatsioon võeti teadmiseks.

/allkirjastatud digitaalselt/ /allkirjastatud digitaalselt/
Lea Jõevere Helle Savi
komisjoni esimees volikogu sekretär-registripidaja




